
 

 

Indkaldelse til og dagsorden for skolebestyrelsesmøde 

 onsdag d. 28.02.2024 
 

Mødedato: 28. februar 2024 

Mødetid: 17.00-19.30 

Mødested: Personalerummet 

Afbud fra: Ida, Dan, Peter, Kristine 

Til stede: Louise, Tobias, Caroline, Julie, Ahmed, Ewa, Anne Marie, Andreas, Kasper, Kirsten 

Referent: Heidi 

 

 

Dagsordenspunkt Indhold / referat b O D Besl. 

1. 

Godkendelse af 

dagsorden og referatet 

fra 24. jan. 2024 

 

2 min. 

Bilag referatet fra 24. januar 2024 

 

 

X   X 

2.  

Mødets sang 

  

5 min. 

Springes over     

3.  

Elevrådet 

 

10 min. 

Der har ikke været elevrådsmøde den sidste måned. I januar 

lavede elevrådet et lille program, der blev sendt ud til alle 

klasser, som der så kunne gennemgås på trivselsdage i uge 6.  

Evaluering af mobilpolitikken var en del af programmet, så 

der er blevet indhentet svar fra 288 elever primært 

mellemtrins- og udskolingselever (elektronisk spørgeskema). 

Elevrådet har ikke haft møde, hvor de selv har kunnet tygge 

sig igennem svarerne. Elevrådet mødes d. 13. marts. 

 

Forespørgsel fra SB til elevrådet - Da mobilpolitikken skal 

vedtages på næste SB, så vil SB gerne have input fra 

elevrådet inden mødet, så elevernes stemme kan komme med 

i det endelige princip. 

Det er også vigtigt, at de kommer to repræsentanter fra 

elevrådet til næste SB, så vi kan få en god drøftelse og 

endelig vedtagelse. 

 

 X   



 

 

Kirsten vil også gerne have repræsentanter fra elevrådet med 

til et nyt projekt, som ØF er en del af ift. biodiversitet og så 

indretning af stilleområdet, mere grønne fællesområder og så 

kunne gøre tagterrasserne mere grønne. 

4. 

Ukraine 

 

Tina 

5 min. 

Begge M-klasser skal udfases – M1 er allerede opløst og 

eleverne er ude i almenklasserne. 

M3 har fortsat en klasse, men er godt på vej til at være fuldt 

udsluset også. 

Personalet, der er tilknyttet M-klasserne, er med ude i 

almenklasserne og har støttetimer. Dog kan de ikke være 

fuldt 1:1 i hver klasse med ukrainske elever, da de jo er 

spredt ud i mange klasser.  

Selvom vi skal lukke klassen til sommer, så skal vi nu 

modtage endnu en ukrainsk udskolingselev. 

Der er stadig sociale og trivselsmæssige problemer, som vi 

løbende følger op med også ift. socialforvaltningen og 

underretninger om de bekymringer, der knytter sig til. 

Der er stadig de faste ukrainske medarbejdere – men der har 

været udskiftning af de danske medarbejdere, der varetager 

dansk som andetsprog. Da lærerne løbende er blevet brugt 

ind i almenklasserne ved opsigelser og mangel på 

linjefagsdækning. 

Der starter 4 ukrainske elever til maj og senere 0.klasse – de 

starter på lige fod med de andre danske børn, der er ikke 

ekstra ressourcer til dem. Det indgår i den alm. drift. 

 X   

5. 

KKFO 

 

Kasper 

5 min. 

KKFO’en er ved at gøre klar til 1. maj-børnene. 

Der er tilsyn på fredag d. 1. marts – ved de sidste mange 

tilsyn har der ikke været bemærkninger. Derfor forventes det 

at blive et godt tilsyn, der gennemgår de 6 pejlemærker. 

 X   

6.  

Skoleledelsesuddannels

en i Københavns 

Kommune 

 

KH, HB, KB og TH 

10 min. 

Ledelsesteamet giver kort indflyvning i den 

skoleledelsesuddannelse, der startede i august 2023 og løber 

over 2 år. 

 

Slides ift. forløbet over de 2 år og 5 områder blev 

gennemgået.  

 

Alle skoler i hele KBH er på ledelsesuddannelsen.  

 

Fremadrettet når det kommer til det strategiske program, så 

vil ledelsen gerne involverer SB også. 

 X   



 

 

7. 

Opsamling fra 

kontaktforældremøde 

 

Tobias 

10 min. 

Kontaktforældremøde afholdt tirsdag d. 27. feb. 2024 

 

Der mødte 20 kontaktforældre op – så de var 22 inkl. Tobias 

og Louise. 

 

SB havde selv sat punktet mobilpolitik. 

 

Kontaktforældrene tog selv punkter op – især lejrskoler 

fyldte og alle synes, at de gerne ville have lejrskoler indført 

igen. Kontaktforældrene efterlyste trivselstiltag – også om 

det var for alle årgange eller om de årgange, der ikke kom på 

lejrskole, blev kompenseret. Der var også en frustration ift. 

ikke at blive inddraget i beslutningen.  

Forældrene vil gerne have lejrskoler, da det vil kunne 

fremme børnenes off-line fællesskaber. Ift. forældre-drevne 

hytteture så gider de største elever ikke have forældre med, 

de vil kun have deres lærere med. 

Ahmed (elevråd) fortæller, at eleverne på 8.årgang rigtig 

gerne vil på lejrskole.  

 

Kirsten orienterer om, at vi skal have sparket flere ting i gang 

– men der er allerede flere indsatser i gang – dette skal der 

kommunikeres mere ud om. Så forældrene også ved det. 

Nedlæggelsen af lejrskoler handler både om sårbare elever og 

det drejer sig OGSÅ om økonomi. Der er gennem de sidste 

par år kommet flere store besparelser, men skolen skal stadig 

løfte de samme opgaver - besparelserne sker efter ”salami-

metoden”. Specialrammen sprænges gang på gang og 

almenområdet skal være med til at betale. Skolen vælger at 

beholde så mange ressourcer, vi kan i hverdagen og så spare 

timerne på lejrskoler, da det er ”ekstra”. Lejrskoler har fyldt i 

mange, hvor det har bøvlet både ift. sårbare børn (der 

udfordres af at være ude af kendt ramme) og medarbejdere, 

der ikke vil med på lejrskoler, da de ikke kan stå inde for 

børnenes adfærd, når de er afsted. Den sidste 4.klasseårgang, 

der kom retur, sagde lærerne, at de aldrig mere ville på 

lejrskole efter oplevelser med konstante konflikter og 

grænsesøgende adfærd. Den sidste 8.årgang, der var afsted, 

ødelagde så meget på lejrskolen, at der kom en klækkelig 

regning til skolen ift. hærværk, der måtte sendes videre til 

forældre bagefter.  

 

 X X  



 

 

Anne Marie og Andreas tager den med videre til 

medarbejdergruppen, hvad de tænker om ønsket. 

Ledelsen går videre til medarbejderne og opfordrer til at 

gribe mulighederne for trivselstiltag og kommunikerer 

tydeligt ud om det til forældrene. 

 

Vikardækning – der opleves meget skærm/film om ved 

vikardækning. Kontaktforældrene foreslog brug af fleksible 

skemaer, så de faste lærere kunne dække hinanden ved kendt 

fravær. Der var også et ønske om mere kommunikation ift. 

hvis en lærer er syg igennem længere tid.  

Kirsten og resten af ledelsen tager med tilbage, at der ved 

længere tids fravær bliver orienteret ud til forældrene i de 

pågældende klasser.  

Derudover gør ledelsen opmærksom på, at der er 

retningslinjer og en vejledning ift. vikardækning, der ligger 

både på aula og på skolens hjemmeside. Kendt fravær skal 

der ligge vikarnoter/materialer. Ved sygdom skal vikaren 

selv komme med indhold.  

 

Der var forespørgsel ift. om de store eleverne må komme i 

indskolingsbygningen. Da der har været flere gange, hvor de 

små elever har følt sig skræmt – især også ift. et groft sprog.  

Svar: nej, de må ikke tage ophold i indskolingsbygningen. 

Men de store elever skal hente EAT på 2.sal – hvor de nogle 

gange står og venter og godt kan blive lidt højlydte. 

Derudover er der frikvarterstilbud for de store elever, der bor 

langt væk og ikke kan tage hjem i spisepausen. Derfor er der 

også transport igennem hertil.  

 

Der blev også udtrykt, at der var ”meget” skærm i KKFO-

tiden? Burde der ikke laves retningslinjer for brug af skærm i 

KKFO-tiden?  

Kasper og Ewa fortæller kort, hvornår de viser noget på 

skærm. Fx fredags-film og så hvis der er Just Dance.  

Kasper kontakter forælderen direkte, der havde en del 

spørgsmål ang. dette. 

 

Pause Mad     

8.  Medio marts skal tidsplanen for det kommende SB-valg 

foreligge.  

X X X X 



 

 

Valg til 

skolebestyrelsen 

 

Ida og Louise 

10 min 

De fleste medlemmer af SB- kom ind ved suppleringsvalget 

sidste år.  

Det er med lave kampagne ude hos forældrene i alle klasser, 

så vi får flere stillet op. 

Louise og Ida taler sammen med ledelsen og sender plan ud 

til resten af bestyrelsen. De undersøger hvem, der er på valg. 

 

På mødet d. 24. april er det på som punkt. 

 

9.  

Evaluering af 

mobilpolitik 

 

 

Ida/Louise 

20 min. 

Tilbagemeldinger fra personale, elever og kontaktforældre 

tages op første gang på SB – der er aftalt endelig vedtagelse 

på SB d. 24. april. 

 

Bilag – tilbagemeldinger fra medarbejdere samt følgebrev fra 

Undervisningsministeriet ift. mindre brug af skærme i 

Folkeskolen. 

 

På trivselsdagen i uge 6 evaluerede eleverne ude i klasserne – 

her mangler pt. bilag ift. samlet tilbagemelding – dette samler 

elevrådet på næste møde og sender til SB, så de har det til d. 

24. april.  

 

Tilbagemeldinger fra kontaktforældremødet: 

Stor opbakning til tiltaget! Nogle forældre undrer sig over, 

hvorfor deres børn kan ringe til dem i løbet af skoledagen. 

Lærerne kropsvisiterer ikke eleverne, men hvis de dog bliver 

opdaget, så konfiskeres den og så skal forældrene hente. Det 

er MEGET klart.  

På morgensamlingen på mandag siger Heidi højt (Kirsten er 

ikke på skolen på mandag), at smart-watches også skal 

afleveres.  

 

Tilbagemeldinger fra medarbejderne: 

Det undrer SB, at der er tilbagemeldinger fra medarbejdere, 

hvor det lyder som om, at det er en vurdering, om de skal 

have mobilen. Andreas opklarer, at der er meget forskel på 

klasserne, hvor samvittighedsfulde ift. at aflevere eller bare 

lyve og sige, at den ikke er med. Andreas fortæller, at det er 

lidt en indkøringsfase og at det kommer til at tage tid, før 

eleverne også finder ud af, at det gælder og nytter at aflevere. 

 

X X X X 



 

 

Samlet set ift. de foreløbige tilbagemeldinger ser det ud til 

at være et godt tiltag, som vi selvfølgelig løbende skal følge 

op på – også ift. elevinddragelse. 

  

10. 

Børnesundhedsundersø

gelsen 

 

KH 

30 min. 

Samme bilag som fra sidste SB-møde 

 

Udsættes til næste møde grundet tid. 

X X X  

11. 

Eventuelt  

herunder meddelelser 

 

10 min. 

SUS – tilbagemelding fra møde i områdeforvaltningen d. 

22.feb. 2024 

Kirsten og Heidi deltog i mødet – der var et oplæg fra 

Christianshavns Skole. Især referatet fra Christianshavn var 

meget inspirerende – så referatet var samtalen ikke blot blev 

masser af indforståede ord – men overskrifter ift. områderne 

og suppleret med elevernes tilbagemeldinger i tegnet form.  

Et sådant referat kunne også bruges ind i velkomstmøderne 

for nye forældre ift. skolestarterne – så de gøres opmærksom 

på de fora, hvor de kan få indflydelse på skolens udvikling i 

løbet af deres børns liv. 

 

Der er info-aften om ØF til skolestartere torsdag d. 21. marts 

kl. 17-18.30. 

 X   

12. 

Lukket punkt 

 

     

Dato for kommende 

SB-møder 

 

 

 

Punkter til kommende 

møder: 

 

 

 

Øvrige møder: 

24. april kl. 17-19.30 

12. juni kl. 17-19.30 

 

 

 

(Flyttes til april-mødet: opsamlingspunkt ift. SUS fra det 

fælles IBØ-SB-møde), orientering om overgange til 

ungdomsudd. (v. uddannelsesambassadørerne), EAT? 

 

 

Skoleudviklingssamtale d. 16. september 2024 kl. 13-16 

 

    



 

 

Arbejdsgrupper Økonomiudvalg: 

Dan, Tobias, Kirsten, Anne Marie og Peter 

 

    

 

 

 

 


